
IMf StockholmsV stad
Råd för funktionshinderfrågor
vid stadsbyggnadsnämnden och
exploateringsnämnden

PROTOKOLL 3/2022

Tid Tisdagen den 12 april 2022
kl. 13.00-15.30
Bolindersalen, Tekniska NämndhusetPlats

Justerat

/e~&u-an Lamby

Närvarande

Ledamöter:
Jan Lamby (HSO/HRF), ordföranden
Amir Amirriazi (OHR)
Bengt Håkansson (HSO/Elöverkänsligas förening i
Stockholms län)
Håkan Jarmar (ASS)

Tjänstemän:
Rådets sekreterare Erik Germundsjö och Fabian Lind samt
föredragande från stadsbyggnadskontoret.

§ 1
Val av justerare

Rådet utser Bengt Håkansson att tillsammans med
ordföranden Jan Lamby justera dagens protokoll.

§2
Dagordningen fastställs

Med tillägg till punkten Övriga frågor så godkänner rådet
dagordningen.

§3
Föregående protokoll

a) Protokoll 2/2022 från den 8 mars 2022
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Beslut
Rådet anmäler protokollet och lägger det till
handlingarna.

§4
Inkomna skrivelser och protokoll

a) Trafiknämnden och Stockholms Stads Parkering
ABs råd för funktionshinderfrågor protokoll 8/2021
från den 29 november 2021

b) Trafiknämnden och Stockholms Stads Parkering
ABs råd för funktionshinderfrågor protokoll 1/2022
från den 14 februari 2022

c) Fastighetsnämnden och miljö- och
hälsoskyddsnämndens råd för
funktionshinderfrågor protokoll 9/2021 från den 15
december 2021

Beslut
Rådet anmäler protokollen och lägger dem till
handlingarna.

§5
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för
del av fastigheten -Årsta 1 :1 i stadsdelen
Östberga, 5-Dp 2018-14952

Renoir Danyar från stadsbyggnadskontoret deltar för att
presentera förslag till detaljplan för del av fastigheten 1: 1
i stadsdelen Östberga.

Planförslaget syftar till att möjliggöra utbyggnaden av den
femte etappen av Årstafältprogrammet, där Årstafältet ska
bli en attraktiv och varierad stadsdel som kopplar samman
Årsta och Östberga.
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Bostäder planeras i tio kvarter med aktiva bottenvåningar
mot de viktiga stråken som bidrar till attraktiva kvarter
och en stadsfront mot parken som utgör en del av det stora
rekreationsområdet på fältet. Under planarbetet så har
höjd behövt tas för att räkna med de olika bullernivåerna
från de större vägarna i närområdet. Förslaget ligger i
linje med översiktsplanen och Årstafältets planprogram.

Renoir Danyar fortsätter med att redogöra för de delar av
detaljplanen som är av särskild relevans för rådet.
Planområdet är i huvudsak plant förutom den västra delen
av området mot Östberga som är kuperat. Angöring och
parkering för funktionshindrande kommer finnas
tillgängligt.

Ett område som under planarbetet varit särskilt svårt att
hantera är gatan Östberga Trappgränd, ett gångstråk
mellan huvudgatan och Östbergabackarna. En del av
stråket utgörs av en trappa som tar upp höjdskillnaderna
mellan gatorna. Trapporna ska anpassas till anslutande
bostadsentreer och bäddas in i planteringar. Kontoret
arbetar för en tillgänglighetslösning som alternativ till
trapporna. Ett alternativ är en backlösning i en slinga, men
kontoret är medvetna om att sträckan då blir lång.

Frågor ställs och besvaras.

Beslut
Rådet tackar för en informativ dragning och lämnar
följande synpunkter:

• Rådet har synpunkter på Östberga Trappgränd och
alternativen till trapporna. Rådet anser att
lösningen med en slinga blir alldeles för lång och
att vissa funktionshindrande eller äldre inte
kommer orka. Rådet föreslår att kontoret ser över
möjligheten till en hiss i ett av husen utmed stråket
eller en snedhiss utmed trapporna liknande som
finns på andra ställen i staden.
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• Rådet ifrågasätter varför inte boendeplan tas upp i
planarbetet eller i direktiven från
exploateringskontoret. I en detaljplan som är så här
omfattande med många bostäder så borde ett antal
bostäder för funktionshindrade inkluderas vid
planeringsstadiet.

§6
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för
Hammarbyhöjden 1 :1 i stadsdelarna
Hammarbyhöjden och södra Hammarbyhamnen,
S-Dp 2016-13579

Fredrik Legeby, plankonsult vid stadsbyggnadskontoret,
deltar för att presentera förslag till detaljplan för
Hammarbyhöjden 1: 1 i stadsdelarna Hammarbyhöjden
och södra Hammarbyhamnen.

Planförslaget syftar till att möjliggöra nya byggrätter för
bland annat cirka 4000-5000 arbetsplatser, cirka 400-500
bostäder och nya torg. Syftet är att överbygga barriärer,
öka trygghet och tillgänglighet samt i största möjliga mån
bevara naturvärden.
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Fredrik Legeby redogör för detaljerna i planområdet, de
olika gatorna, sammanlänkade områdena och karaktären
hos dem. Det finns många befintliga höjdskillnader i
området som bland annat innefattar Hammarbyhöjden.
Förslaget innebär bland annat att göra om
Hammarbyvägen och Hammarby Fabriksväg i samma till
ett urbant stråk. En av de större delarna i projektet är en
ny bro över Hammarbyvägen som kommer bli en
betydligt kortare koppling än tidigare.

Fredrik avslutar med att redogör för delarna som är av
särskild relevans för rådet. Till största del handlar detta
om lutningarna på de olika gatorna och höjdskillnaderna i
området som varit en utmaning ur ett
tillgänglighetsperspektiv. Samtliga gator är utformade
enligt stadens riktlinjer om tillgänglighet.
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Genom den förbättrade och föreslagna kompletterade
gångvägen genom naturmarken i planområdets västra del
uppnås inte tillgängliga lutningar längs hela sträckan.
Tillgängligheten förbättras dock jämfört med befintlig
situation.

Från det nya torget upp till bron över Hammarbyvägen
planeras en trappa. Som alternativ till trappan så kan huset
vid torget rundas så att bron nås via gångväg med
tillgänglig lutning.

Frågor ställs och besvaras.

Beslut
Rådet tackar för en informativ dragning och lämnar
följande synpunkter:

• Rådet anser att ett bättre alternativ till trappan från
det nya torget upp till bron måste erbjudas. Att
äldre eller funktionshindrade ska behöva gå en
längre sträcka och runda huset för att komma upp
på bron är inte acceptabelt. Rådet föreslår en
hisslösning, antingen fristående på torget eller inne
i det nybyggda huset.

§7
Genomgång av utsända checklistor

a) Förslag till detaljplan för Herbariet 2, S-Dp 2021-
01105

Beslut
Rådet lämnar inga synpunkter

b) Förslag till detaljplan för Bykkaret 3, S-Dp 2021-
03731
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Beslut
Rådet lämnar inga synpunkter
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c) Förslag till ändring av detaljplan för del av
fastigheten Marieberg 1: 15,
S-Dp 2021-14728

Beslut
Rådet lämnar inga synpunkter

§8
Bevakningslista

Rådet beslutar att lägga till remissen om förändrad
organisation av funktionshinderråden till
bevakningslistan.

§9
Övriga frågor

a) EMF-handboken.

Rådets ledamot Bengt Håkansson höll vid tidigare
sammanträde en presentation om handboken om
elektromagnetiska fält som han har skrivit. Efter
presentationen så har Bengt fokuserat på
huvudpunkterna i handboken för att skriva en
sammanfattning som kan fungera som en
introduktion till den 80 sidor långa handboken.

Rådet anser att handboken är imponerande och kan
fungera för folk som är skeptiska. Den här
sammanfattningen kan bredda intresset och få folk
att prata om detta.

Rådet bestämmer sig för att tillsammans med en
lämplig förtext skicka ut sammanfattningen till de
andra funktionshinderråden vid de tekniska
nämnderna samt vid stadsdelsområdena. Det vore
även lämpligt att Bengt får presentera EMF-
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handboken vid kommande möten med presidierna
och kontoren.

b) Rådets möte med presidierna.

Rådets sekreterare Erik Germundsjö redogör för
arbetet inför rådets möte med presidierna för
stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden.
Troligtvis kommer ett nytt datum presenteras
snarast. Rådet kommer hållas uppdaterade och
uppmanas att fundera på frågor att ta upp.

Vid protokollet

• .! (/1 '/---t;1/
Fabian Lind
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